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‐ UIT DE STATENVERGADERING 
  VAN 19 JUNI 2009 ‐ 

Waterdunen 
Het onderwerp Plan Waterdunen werd middels 
een interpellatieverzoek toegevoegd aan de 
agenda van de Statenvergadering. Een dergelijk 
verzoek is uitzonderlijk en werd in deze 
Statenperiode nu voor de tweede keer ingediend. 
Samengevat kwam het verzoek er op neer dat: 

“Uit de media werd vernomen dat uit inrichtings‐
plan Waterdunen blijkt dat niet meer het 
alternatief ‘Gevarieerd’ aan de orde is, maar 
alternatief ‘Natuurlijk’. Bij dit alternatief is sprake 
van een andere paden‐ en wegenstructuur, waar‐
door het gebied minder toegankelijk en ook 
minder minder geschikt wordt voor (recreatief) 
medegebruik door zowel bevolking als toeristen. 
Bovendien is er een sterkere getijdennatuur met 
mogelijk verderstrekkende consequenties voor 
het omliggende gebied. Alternatief ‘Natuurlijk’ 
blijkt ook een aanmerkelijk duurdere variant te 
zijn.” De VVD‐fractie was ontstemd over deze 
wijziging en stelde gedeputeerde Wiersma een 
aantal vragen, die zoals we van hem gewend zijn 
de vragen op heldere wijze kon beantwoorden. 

 

Waarom zijn de Staten niet op de hoogte gesteld 
van deze wijziging en wat was de aanleiding af te 
stappen van alternatief ‘Gavarieerd’? Hier is geen 
sprake van een andere variant, maar van een 
bijstelling van de variant ‘Gevarieerd’, ofwel een 
nadere uitwerking van de voorkeursvariant. De 
raad van Sluis is hierover geïnformeerd op 10 juni 
jl., waarna dit op de agenda staat van de 

Gebiedscommissie op 24 juni a.s. Vervolgens 
worden Provinciale Staten uitgenodigd voor een 
informatiebijeenkomst op 30 juni a.s. 

Wat zijn de meerkosten en voor wiens rekening 
komen die kosten? De meerkosten die dit met 
zich meebrengt worden niet betaald door de 
provincie, maar komen uit cofinanciering. 

Wanneer is de eerste aanzet gegeven tot deze 
gewijzigde planinvulling, wie was de initiatief‐
nemer en is de beslissing unaniem genomen? Het 
is aan u als Staten om in te stemmen met het 
alternatief voor de ‘middenvariant’. De beslissing 
van de stuurgroep Waterdunen was unaniem. 

Is er enig verband tussen dekeuze van het Kabi‐
net om niet tot ontpoldering van de Hedwige‐
polder over te gaan en de thans gemaakte keuze 
voor de zwaardere natuurvariant? Nee, dat 
verband is er niet. 50ha is in Waterdunen 
terechtgekomen, zodanig dat alle doelstellingen 
een plek hebben gekregen. 

Was u er op 14 november 2008 al van op de 
hoogte dat het plan er anders uit zou komen zien 
dan toen aan de orde was? Ja, want in de 
planbeschrijving staat dat het plan geoptimali‐
seerd en elke variant verfijnd moet worden. 

Hoe nu verder met Waterdunen en wat is het 
standpunt van de fracties ten aanzien van deze 
variant? De fracties van VVD, CDA en PvZ zijn 
bezorgd over deze gang van zaken en stellen voor 
een extra vergadering te houden van de 
commissie Ruimte, Ecologie en Water op 3 juli a.s. 
Gabriëlle van Dinteren verwoordt het standpunt 
van de GroenLinks‐fractie als volgt: “Wij vinden 
dat de gedeputeerde heldere en integere 
antwoorden geeft op de vragen. Op het moment 
dat er een voorontwerp ligt (dus in september 
2009), kunnen de Staten ‘met het rode potlood’ 
aan de gang. Dat is op dit moment niet aan de 
orde.”  

Het voorstel voor een extra commissieverga‐
dering REW op 3 juli 2009 om 9:30 uur werd 
aangenomen. 
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WCT 
Op de agenda stond een brief van GS over stand 
van zaken en advies afronding dossier WCT. In 
het provinciaal inpassingsplan voor de WCT 
vormen onderbouwing van nut en noodzaak en 
economische haalbaarheid belangrijke aspecten. 
Op basis van vaste jurisprudentie wordt het 
inpassingsplan daarop getoetst door de Raad van 
State. Eerste marktverkenningen in het kader van 
de MKBA wijzen er op dat bij aanleg van zowel 
WCT als VCT, in combinatie met de ontwikke‐
lingen in de Scaldiahaven, er overcapaciteit zal 
ontstaan in alle economische scenario’s. 
Zodoende ontstaat het dilemma op welk initiatief 
moet worden ingezet en wat daarbij de kansen 
en risico’s zijn. GS zijn daarom nog niet in staat 
om met een afgerond standpunt te komen en 
stellen de Staten voor om kennis te nemen van 
de toegezonden informatie en besluitvorming op 
te schorten.  

 

Duin‐ en strandgebied De Kaloot 

De coalitiepartijen CDA, SGP, CU en GroenLinks 
dienden daarop een motie in betreffende 
voortgang procedure herziening Integraal 
Omgevingsplan (IOP) en dragen GS op vóór 
1 oktober 2009 het MER voor de WCT, het MER 
voor de natuurcompensatie, het bijgestelde 
MKBA voor de WCT, de businesscase van ZSP en 
een bespiegeling over autonome ontwikkelingen 
en verdere containerisatie van de Zeeuwse 
havens beschikbaar moeten zijn.  

De motie werd aangenomen. De volledige inhoud 
van de motie vindt u in de bijlage bij de 
nieuwsbrief op de website.  

Vragensessie: OV naar Antwerpen  
Naar aanleiding van een ingekomen brief waarin 
aandacht wordt gevraagd voor de treinverbinding 
Roosendaal‐Brussel‐Zuid, verzoekt GroenLinks de 
gedeputeerde met klem zich in te zetten voor een 
snelle OV‐verbinding voor Zeeuwse werk‐ en 
studieforensen en andere gebruikers van het OV naar 

Antwerpen en verder, ook na invoering van de HSL via 
Breda.  

Gedeputeerde Van Heukelom doet deze toezegging. 

Voorjaarsnota  
Fractievoorzitter Leen Harpe beschouwt deze 
Voorjaarsnota met een uitgebreide reactie:  

“In deze Voorjaarsnota is de midterm review van het 
collegeprogramma Nieuwe Verbindingen opgenomen. 
Geconcludeerd mag worden dat de uitvoering van het 
merendeel van de programmapunten op schema ligt.” 
Zo begint het collegevoorstel, direct gevolgd door het 
voorbehoud dat er geen budgettaire ruimte aanwezig 
is voor het honoreren van prioriteiten. Het gaat even 
niet zo lekker met de rijks‐ en provinciale kas. Onze 
opvatting over het handelen van het kabinet in deze 
moge genoegzaam bekend zijn. Wellicht is er na het 
signaal van de EU‐verkiezingen bij het kabinet 
bereidheid om ook naar de zeer redelijke wensen te 
luisteren van collega‐overheden. De afstandelijke wijze 
waarop het kabinet regeert c.q. dicteert doet ook 
Zeeland geen goed. Topfinancier Wouter Bos lijkt zo 
langzamerhand erger te worden dan Zalm. Het brengt 
mij tot de gedenkwaardige gedachte dat ik heimelijk 
begin te verlangen naar een terugkeer van Zalm. Hij 
kon zo heerlijk breeduit lachen en dat mis ik bij onze, 
nee jullie Wouter.  

Ook Zeeland leeft in de gevolgen van de internationale 
economiecrisis, die soms ook een emotioneel probleem 
is. Dat bepaalt mede het economische klimaat. Maar 
er is natuurlijk ook de realiteit van het minder. Minder 
groei en minder banen. Het college heeft goed 
ingespeeld op de crisis door direct met betrokkenen in 
overleg te gaan. Geen overhaaste maatregelen, maar 
eerst luisteren. Wat leeft er en hoe kunnen wij daarop 
inspelen. Dat leidde in de afgelopen 
commissievergadering tot instemming met het in gang 
gezette beleid. Probleem is dat gemeentebesturen – 
zie de evaluatie – zich nog niet in alle opzichten 
coöperatief opstellen. 
Het bericht dat ook een toonaangevend bedrijf alles 
Morres nu vecht voor een doorstart is ook bij ons hard 
aangekomen. Wij zijn er nog niet!” 

 De beschouwing vervolgt met de onderwerpen 
Duurzaamheid, WCT, Natuurontwikkeling, 
Collegeprogramma, Duaal, Spoorverbindingen en 
Werkgelegenheid, en eindigt met een conclusie van de 
midterm review. Een boeiend verhaal wat de moeite 
van het (her)lezen waard is, dus lees verder op 
www.provinciezeeland.groenlinks.nl of vraag de tekst 
op bij janine.cooijmans@gmail.com. 

GroenLinks diende een amendement Voorjaarsnota in 
dat een maximum stelt van € 2,1 miljoen aan de 
provinciale bijdrage in de kosten van het Veerse deel 
van de N57, met de voorwaarde dat er waar mogelijk 
maximaal wordt bezuinigd op het totale tracé. 
Uitgangspunt daarbij is dat het Middelburgse deel 
langs de woonwijken Veerse Poort en Prooijenspark 
wordt aangelegd als een tweebaans 80km‐weg. Dit 
amendement werd verworpen. 
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Opheffen waterschappen Zeeuwse Eilanden 
en Zeeuws‐Vlaanderen en instellen 
waterschap Scheldestromen 
Uitgangspunten voor het fusieproces waren één 
toekomstbestendig Zeeuws Waterschap, 
efficiencyvoordeel en nivellering van tarieven, behoud 
van regionale werkgelegenheid en een zo kort 
mogelijke tijd tussen fusiebesluit en ingangsdatum. De 
GroenLinks‐fractie is van mening dat het in stand 
houden  van twee dure waterschappen niet te 
verkiezen is boven één, wellicht efficiënter, 
waterschap. Bijzonder is dat men twee hoofdkantoren 
wil handhaven. Toch steunde GroenLinks het 
amendement van PvdA, SP en Sociaal Zeeland niet om 
te komen tot één zetel. Mocht in de toekomst blijken 
dat twee kantoren een negatieve uitwerking hebben 
op de heffingen van het schap, dan moet het bestuur 
van het waterschap dat zelf oplossen. Blijven zij in 

gebreke, dan pas zijn de Staten aan bod. Het 
waterschap is altijd een moeilijke onderhandelings‐
partner geweest, ook nu weer door te komen met 6 
miljoen euro frictiekosten. Laat ze ophouden met 
zeuren en werken aan de fusie! 
GL complimenteert de gedeputeerde dat hij twee 
onwillige waterschappen toch zover heeft weten te 
krijgen dat ze fuseren. 

 
Eén van de twee ‘waterschapspaleizen’ 

 
‐ UIT DE ACTUALITEIT ‐ 

GroenLinks wil meer jongeren betrekken bij politiek en klimaat 
In enkele bijeenkomsten hebben GroenLinks Zeeland – én Europa, in de persoon van Niels van den Berge – 
samen met afgevaardigden van Roosevelt Academy en Hogeschool Zeeland en een groepje jongeren ideeën 
uitgewisseld om te komen tot een voor jongeren interessante setting om te debatteren over klimaat en 
politiek. Er wordt een denktank gevormd en er worden plannen gemaakt om jongeren te enthousiasmeren 
door middel van acties en een excursie naar bijvoorbeeld Tweede Kamer of Brussel. Geïnteresseerde 
jongeren kunnen aansluiten en hun ideeën laten horen! 

 
‐ UIT HET NIEUWS ‐ 

Provincie Limburg betrekt 'visienota havens' GroenLinks en Groen! (B) bij behandeling IJzeren Rijn 
Bij brief van 9 juni 2009 heeft de Provincie Limburg ons laten weten dat Provinciale Staten van Limburg in 
hun vergadering van 28‐29 mei jl. hebben besloten de Visienota Een Groene New Deal voor het 
havenbeleid in de Schelde‐Rijndelta te zullen betrekken bij de verdere verhandeling van de IJzeren Rijn. 
Uiteraard zijn wij zeer verheugd met dit nieuws! 

 
‐ DE STATENFRACTIE GROENLINKS ZEELAND ‐ 

 

 

 

 

 

 

C O L O F O N   Deze nieuwsbrief wordt maandelijks verspreid onder  leden en  sympathisanten van GroenLinks 

Zeeland. Voor achtergrondinformatie over de onderwerpen  in deze nieuwsbrief verwijzen wij u naar onze website 

www.groenlinkszeeland.nl, of www.provinciezeeland.groenlinks.nl U kunt ons bereiken via T  (0117) 45 13 02 
of 06 – 41 88 39 29 of E  info@groenlinkszeeland.nl Samenstelling: fractieondersteuning 

 

 

LEEN HARPE (Middelburg) 
Fractievoorzitter 
T   (0118) 64 33 01 
E   harpe@zeelandnet.nl 
Bestuurlijke en Financiële Zaken, 
Economie en Mobiliteit 

GABRIËLLE VAN DINTEREN 
(Biggekerke) ‐  Lid 
T   (0118) 59 42 75 
E   gmvandinteren@live.nl 
Ruimte, Ecologie en Water, 
Welzijn 


